
Protokół 3/2019  z posiedzenia  

Komisji Ochrony Środowiska, Rozwoju i Gospodarki 

w dniu 19 lutego 2019 r. 

 

 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Podział wolnych środków budżetowych. 

3. Omówienie projektów uchwał na sesję.   

4. Wolne głosy i wnioski. 

 

Ad.1.  

Otwarcia posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Rozwoju i Gospodarki w dniu                                   

19 lutego 2019 r. dokonał Przewodniczący Komisji Pan Leszek Kruk, która powitał Wójta                 

p. Radosława Sobeckiego, Zastępcę Wójta p. Joannę Nowacką, Skarbnik Gminy p. Dorotę 

Andrzejewską oraz członków komisji- lista obecności stanowi załącznik nr 1  do protokołu.  

Ad.2.  

Skarbnik p.Dorota Andrzejewska przedstawiła propozycję podziału nadwyżki budżetowej.             

W uchwale budżetowej Gminy Krzemieniewo, proponuje się zwiększyć planowane wydatki 

budżetu o kwotę w wysokości 1.863.318,22 zł, pochodzącą z wolnych środków 

wygospodarowanych na koniec roku 2018. Szkoły zwróciły środki finansowe niewykorzystane 

w 2018 roku. Dyrektorzy nie wydają tych środków na siłę, a dostają je ponownie z nadwyżki. 

Szkoła Podstawowa w Nowym Belęcinie zamierza przygotować pracownię językową, 

natomiast Szkoła Podstawowa w Pawłowicach chce dostosować pomieszczenia szkolne 

zgodnie z wymaganiami wynikających z RODO. 

Podwyżka 5% płac dla nauczycieli już jest, a następne 5% będzie od września. Dyrektorzy 

muszą w pierwszej kolejności zapewnić środki na płace dla nauczycieli i pochodne. 

Radny M.Wasiółka wyraził zdziwienie, że środki na podwyżki dla nauczycieli nie pochodzą                 

z budżetu państwa. 

p.Wójt wyjaśnił, że Gmina musi dopłacać, ponadto obcięto subwencję do oświaty                            

o 135 tys. zł, chociaż ogłasza się podwyżki. 

Pani Skarbnik poinformowała, że środki z Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie, 

planuje się przeznaczyć w wysokości 60 tys. zł na organizację Dni Krzemieniewa. Wskazała 

kolejne zadania do realizacji, jak: 

- wymiana przystanków autobusowych, które będzie podjęte w późniejszym czasie, 

- dotacja dla szpitala w Lesznie w wysokości 5 tys. zł, na zakup sprzęty medycznego                    

do modernizowanego bloku operacyjnego,   

- po raz kolejny przyjęto wodociągowanie wsi Bojanice, co nie udało się w roku 2017 i 2018, 

- kwotę 90 tys. zł zaplanowano ponownie na pomoc dla Powiatu na remont drogi Garzyn-

Drobnin, w związku z niewykorzystaniem w roku 2018,  

- zaproponowano kwotę w wys. 10 tys. zł na remont biur w budynku Urzędu Gminy.  



Wójt wyjaśnił, że zakłada zwiększenie zatrudnienia w urzędzie. Zatrudnienie w porównaniu                           

z gminami sąsiednimi jest znacznie niższe.  

Pani Skarbnik poinformowała, że planuje się zwiększenie wydatków budżetowych także                

na remont oświetlenia na boisku w Pawłowicach czy budowę kanalizacji dla nowo powstałych 

obiektów. Na dużą inwestycję budowy kanalizacji dla miejscowości Mierzejewo- Oporowo- 

Oporówko zapisano kwotę 589.918,22 zł, co daje łącznie prawie 11 mln złotych. Konieczne 

okazało się zwiększenie wydatków o 30 tys. zł na dowóz dzieci niepełnosprawnych do szkół, 

ponieważ stawka za km wzrosła  z 1 zł na 2,60 zł. Kolejna kwota 20 tys. zł na dowozy dzieci 

do szkół.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że program profilaktyki jest rozliczany oddzielnie, gdzie 6200 zł 

przeszło z 2018 r. i także zostanie wykorzystane na naukę pływania. Na zadanie jakim będzie 

budowa miejsca spotkań w miejscowości Brylewo przekazanych zostanie 50 tys. zł                         

z nadwyżki.  

Radny A. Banaszak spytał, czy jest w Brylewie taki teren. 

Wójt poinformował, że jest po rozmowach z Prezesem OHZ Garzyn, w kwestii zamiany 

gruntów pod boisko. Założono budowę grilowisk dla tych miejscowości, które nie mają sali. 

Mieszkańcy zgłaszają takie zapotrzebowanie. Kupiono w ubiegłym roku drewno za 6,5 tys. zł, 

w 2019 r. z funduszu sołeckiego przekazanych zostanie 15 tys. zł i Gmina chce dołożyć               

50 tys. zł. Wójt zakłada, że to wystarczy na obiekt mniejszego typu o wymiarach 8m x 8m. 

Dodał, że kwota przeznaczona na uruchomienie ligi szachowej wynika z pomysłu 

odciągnięcia młodzieży od komputerów, nauki strategicznego myślenia. Już odbył się turniej 

dla dzieci w Nowym Belęcinie. Kwota 3 tys. zł przeznaczona jest na przygotowanie programu 

i wydrukowanie ulotek informacyjnych. Ponadto Wójt wyjaśnił, że chce przygotować domenę 

dla Gminy, w celu jej przedstawienia poza granicami kraju oraz przywrócenia współpracy                 

z gminą zagraniczną. Powstać ma także aktywna mapa gminy do zgłoszenia spraw 

wymagających uwagi.  

Zdaniem Wójta uzyskane środki nie są małe, przy dużych inwestycjach kanalizacyjnych, które 

miały miejsce w 2018 r. 

Wójt wskazał, że na Dni Krzemieniewa Pani Dyrektor GCK ma pomysł, jakim jest zaproszenie 

gwiazd muzyki. Pracuje nad tym, żeby zaprosić zespół De Mono. 

p. Skarbnik zwróciła uwagę, że zaproszenie znanego zespołu wymaga dużych nakładów, 

związanych z należnością dla zespołu, wynajmem sceny na 2 dni, czy zabezpieczeniami             

w związku z imprezą masową. 

Wójt poinformował,  że Dni Krzemieniewa zaplanowano w dn. 6-7 lipca, tym razem                        

w Pawłowicach. Do tej pory zawsze było to połączone z Turniejem Wsi. W Bojanicach nie ma 

możliwości organizacji turnieju. W tym roku będzie to impreza masowa- powyżej 800 osób, 

którą trzeba zgłosić 3 miesiące wcześniej. Gminy sąsiednie to robią, m.in. Poniec organizuje 

tego typu imprezę już od wielu lat. 

Radna B. Busz zauważyła, że sąsiednie gminy to miasta. 

p. Wójt poinformował, że Gmina czeka na wpływ środków za kanalizację, dosyłane są 

dokumenty. Zapewniają, że już długo to nie potrwa. Zdecydowaną większość środków 

przeznaczymy na prace kanalizacyjne. Dokumentacja przetargowa na kanalizację znajduje 

się w przygotowaniu radcy prawnego. Gmina chce być przygotowana. Zaktualizowane 

zostały kosztorysy, ponieważ nie mogą być starsze niż 0,5 roku. Pierwotnie 8.800 mln. zł,                 

a po aktualizacji 10 mln zł. Prawdopodobnie będzie to jeden przetarg podzielony na 2 części- 



Mierzejewo i Oporowo z Oporówkiem. Ścieki z Mierzejewa będą podane do Kociug, gdzie 

znajduje się przepompownia. Czas pokaże jaka będzie cena przetargu. 

Przewodniczący L.Kruk spytał o inwestycje wodociągowe.  

Wójt poinformował, że Gmina będzie kupowała wodę od OHZ Garzyn. Prezes nie wyraża 

zgody na sprzedaż hydrofonii. Koncepcja budowy wodociągu z Górzna- przez Karchowo- do         

Bojanic się nie powiodła, teraz będzie budowany z Belęcina do Bojanic. 

Proszono o pytania do projektów uchwał.  

Podejmowana będzie uchwała w sprawie pomocy dla Powiatu Leszczyńskiego w 2019 r.            

w wysokości 90 tys. zł., na realizację zadania „Remont drogi powiatowej odc. Garzyn-

Drobnin”. Uchwałę w sprawie Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Krzemieniewie przedstawi Kierownik GOPS.  

Zastępca Wójta p. Joanna Nowacka wskazała, że będzie podejmowana uchwała w sprawie 

Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Krzemieniewo. W związku z realizacją zadania zabezpieczono w budżecie 

kwotę 63.700 zł.                         

p. Skarbnik dodała, że zaczną się koszty remontu schroniska.  

Przewodniczący L. Kruk podziękował za przedstawienie projektów uchwał. 

Wójt dodał, że nie tworzymy niczego nowego, polityka lat ubiegłych. 

 

Ad.3.  

Radny A. Banaszak prosił o informację, czy na oczyszczalni ścieków wszystko działa. 

p. Wójt wyjaśnił, że jest uzupełniana wodna przestrzeń pod dnem reaktora, który został 

wyniesiony. Później drugi reaktor zostanie uruchomiony. Gmina nie ma jeszcze porozumienia 

z ZUW we Wschowie, w związku z czym płacimy comiesięcznie. 

Przewodniczący L. Kruk spytał o kwestie przymuszenia do podłączenia do kanalizacji, a także 

dlaczego jeszcze czuć zapachy w mieszkaniach. 

Wójt rozumie, że okres zimowy nie był dobry na przymuszenie do podłączenia. Ścieki płyną 

od 11 września 2018 r. Przez cztery miesiące nie obciążano mieszkańców. Stawka opłaty              

za ścieki w wysokości 5,64 zł brutto, nie jest bo cena zawyżona, bowiem Gmina nie żądała 

podatku. Musimy osiągnąć efekt ekologiczny do końca roku. Jeśli chodzi o zapachy                     

w mieszkaniach, to powinno być wykonane dobre odpowietrzenie. 

Wójt poinformował, że ogłoszono konkurs na Otwartą Strefę Aktywności przy bibliotece                 

na ul. Modrzewiowej w Pawłowicach, w związku z czym przyspieszono sesję. 

 

 

  

             Protokołowała:      Przewodniczący: 

 

           Joanna Adamczak                 Leszek Kruk 

 

 


